
Referat af  Årsmøde for de praktiserende 24/11 2020 

 

 

• Program for i aften  

• Kl 19 velkomst ved Sukoordinator Marjanne den Hollander 

• Kl 19.05-20.15 information og dialog vedr OK 21 ved Jens Peter Vejbæk fra Dfys 

• Kl 20.15-20.30 Gennemgang af kontrolstatistik ved Morten Kronborg 

• Kl 20.30-21 Årets gang i SU 

• Kl 21 valg af 2 SU medlemmer og en suppleant 

• Kl 21-15 evt. 

Årsmødet blev afholdt virtuelt der var ca 25 deltagere på mødet. 

Jens Peter Vejbæk orienterede om de kommende OK-forhandlinger og den proces som er i gang i UP 

(udvalg for Praksisoverenskomsten).  

Hans plancher er vedhæftet. 

Morten Kronborg gennemgik en kontrolstatistik og fortalte hvad vi som sidder i kontrolstatistikudvalget ser 

efter, hvad vi kan se i statistikken som mulige forklaringer for overskridelse af udgiften pr patient. 

I kontrolstatistikudvalget sidder fra sekretariatets side Morten Beck Skafte (KKR) og Troels Petersen (region 

Sjælland) og fra fysioterapeuternes side sidder Marjanne den Hollander og Morten Kronborg. 

Morten fortalte at der nogle gange opleves at fysioterapeuterne i deres høringssvar kommer med 

begrundelser som ikke stemmer overens med hvad vi ser i statistikken. I opfordres derfor at kontakte 

Morten eller Marjanne som meget gerne er behjælpelig med at tolke på jeres konkrete statistik. 

Marjanne fortalte om de emner som SU har været optaget af i år, kontrolstatistik, praksisplan og §2aftaler 

vedr GLAiD projekter for knæ og for ryg. 

Der blev lavet principper for flytning i den forrige praksisplan som gav mulighed for evt at flytte over 

kommunegrænsen. Nu høres kommunen/kommunerne og næstformand i SU ( for fysioterapeuterne). 

Vi har desværre oplevet at en klinik ikke fik at lov at flytte fra gammeldags utidssvarende lokaler til en stor 

klinik med gode faciliteter ca 5 km fra eksisterende adresse. Her vægtede kommunen nærhedsprincippet 

højere end kvalitet i behandlingstilbuddet.  

Vi har efterfølgende bedt om at der beskrives hvordan de forskellige emner som tages hensyn til ved 

flytteansøgning vægtes, men det mener administrationen ikke de kan fordi der kan være forskellige forhold 

i forskellige kommuner.  

§2 aftaler er umiddelbart nikket ja til fra både vores side og fra politikernes side, der er dog stadig uenighed 

om finanseringen, dette arbejdes der på i det centrale led. 

Morten Kronborg og Marjanne den Hollander var på valg, modtog genvalg; der var ingen modkandidater. 



Andre Niemeijer blev genvalgt som suppleant, ligeledes uden modkandidater. 

Under evt problematiserede en af de praktiserende at vores takster er for lav, set i lyset af det store 

arbejde der kræves ved akkreditering. 

 

På vegne af SU-medlemmerne Hans Andersen, Morten Kronborg, Henrik Nielsen, Marjanne den Hollander 

og vores regionsformand Stine Bøgh Petersen som er observatør i SU. 

 

Marjanne den Hollander 


